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4.2 MEDLEMSFORSLAG TIL ÆNDRING AF REGELSÆT 
4.2.4 ÆNDRING AF NORMALVEDTÆGTER FOR SEKTIONER 
 

FORSLAG 
Det foreslås, at standardvedtægterne for de decentrale enheder (sektioner, selskaber og kredse) 
ændres således, at der kun er krav om generalforsamling hvert 2. år. Det foreslås, at forslaget er 
opdelt, så der stemmes for, hvorvidt ændringen ønskes i hhv. kredse, selskaber og sektioner.  

Begrundelse: Hvis en ny styrelse dannes i en af vores fællesskaber (sektioner, selskaber, kredse), 
er det svært at søsætte særligt mange initiativer i valgperioden, da det tager tid at arrangere 
tingene, og de skal annonceres i god tid. Man kan således hurtigt opleve, at man næsten ikke 
nåede at lave noget, før der endnu en gang er en generalforsamling at arrangere. At a�holde en 
generalforsamling er også ressourcekrævende. Det er vurderingen, at en 2-årig valgperiode vil 
være mindre belastende for en styrelse, at det giver bedre tid og mulighed for at lave nogle 
spændende arrangementer, og at hvis man ønsker en generalforsamling, så kan man altid 
indkalde til en ekstraordinær. 

Nuværende § 6 i Normalvedtægter for sektioner i Dansk Psykolog Forening  

§ 6 Sektionen holder en årlig generalforsamling i perioden september-november og inden 
udgangen af november måned. 

Forslag til ny vedtægt  

 § 6 Sektionen holder mindst hvert andet år generalforsamling i perioden september-november 
og inden udgangen af november måned. 

*Hvis forslaget vedtages skal §17 i DP’ s regelsæt konsekvensrettes* 

 

BESTYRELSENS BEMÆRKNINGER 

Bestyrelsen takker for forslaget. Bestyrelsen ønsker, at det kommende arbejdsprogram lægger 
op til at se nærmere på rammerne om foreningens organisering og aktiviteter i den decentrale 
struktur sammen med formandskollegiet med sigte på at vurdere, om noget kan gøres 
anderledes, så engagementer i foreningen styrkes yderligere. Dette stillede forslag rammesætter 
alene et enkelt aspekt af �lere forhold, som fremadrettet potentielt kunne gøre det lettere at 
være frivillig/engagere sig i foreningen. Bestyrelsen forholder sig derfor neutralt til forslaget og 
ønsker at lade beslutningen være op til GF. Forslagsstillerne er aktive i den decentrale struktur 
og har derfor konkrete erfaringer med, hvad der fungerer godt i den henseende. 

Forslagsstiller: Kreds København og Frederiksberg.  

 


